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KGST-
ülés 

A textilipari gépek szabvá-
nyosításában való együttmű-
ködés bővítéséről szóló jegy-
zőkönyv aláírásával hétfőn 
Moszkvában befejeződött a 
KGST-országok szakértőinek 
tanácskozása. 

A tanácskozás résztvevői 
kidolgozták a szövödék és 
fonodák berendezéseivel 
szemben támasztott egysé-
ges követelményeket 

December 16-án a Szov-
jetunióban Föld körüli pá-
lyára bocsátották a Kozmosz 
—260 elnevezésű újabb szov-
jet műholdat — jelenti ked-
den a TASZSZ. A műhold 
feladata, hogy folytassa a 
világűr tanulmányozását a 
korábban bejelentett prog-
ramnak megfelelően. 

A szputnyik kezdeti kerin-
gési ideje 11 óra 52 perc, a 
Föld felszínétől való legna-
gyobb eltávolodása 39 600 ki-
lométer: legkisebb eltávolo-
dása 500 kilométer; a műhol-
don elhelyezett tudományos 
berendezések kifogástalanul 
működnek. 

Jövőre Szegeden, Csongrád megyében: 

Ötvenezren dolgoznak 
rövidített munkaidőben 

Altalános követelmény, 
hogy 1970-ig minden gyár-
ban és üzemben csökkent-
sék a heti 48 órás munka-
időt 44 órára. A szegedi és 
a Csongrád megyei vállala-
tok közül a Minőségi Cipő-
gyár szegedi gyára, a XI-es 
számú Autójavító Vállalat, 
a BMG makói gyára már 

egész esztendőben a rövi-
dített munkaidő szerint 

dolgozott. Ezek a vállalatok 
betartották az alapvető fel-
tételeket: nem csökkent a 
termelés mennyisége és a 
dolgozók jövedelme, sőt ja-
vult a termelékenység és a 
minőség. 

a szegedi kábelgyárban 880, 
a ' vásárhelyi mérleggyárban 
990, a tápéi hajójavítóban 
171, a MÁV szegedi igazga-
tóságának területén (részle-
gesen ugyan) 2960, az 
EMERGÉ gyárban 1081, a 
szegedi öntödében 330, a ta-
lajerőgazdálkodásnál 122. a 
Tisza Bútoripari Vállalat 
szegedi gyárában 162, a 
Szegedi Ruhagyárban (rész-
legesen) 1323, a szegedi fa-
lemezgyárban 300, az Alföl-
di Porcelángyárban 815, a 
Budalakk szegedi gyárában 
144 dolgozót érintett. 

Az elmúlt hónapokban, 
zömmel október elsején 

Ez év közepén újabb gyá- újabb vállalatoknál csök-
rak tértek át a csökkentett 
munkaidőre. A legtöbb he-
lyen a termelés minden 
ágazatát és az összes dolgo-
zót érintette a munkaidő 
rövidítése, míg néhány he-
lyen csak részlegesen ve-
zették be azt. Különösen 
azokban a gyárakban fo-
gadták nagy örömmel a 
szabad szombatokat, ahol a 
dolgozók jelentős része nő. 

Érdemes felsorolni a vál-
lalatokat, és azt is, hogy 
hány dolgozót érintett ed-
dig is a csökkentett munka-
idő. A kőolajfúrásnál ezer 
embert, a vízügynél 850-et, 
a vásárhelyi fémipari válla-
latnál 173, a szentesi Kon-
takta gyárban, ahol csak 
részleges csökkentés történt, 
158 dolgozót, a vásárhelyi 
Közúti Építő Vállalatnál 
826, a pincegazdaságnál 603, 

kentették a heti munkaidőt: 
a vásárhelyi gépjavítónál 
1054 dolgozót, a szegedi 
nyomdánál 370, a kőolaj-
termelöknél 922, a szentesi 
ruhagyárban 620, a szegedi 
fonalfeldolgozóban 457, a 
szegedi jutaárugyárban 830, 
a KPM Közúti Igazgatóság-

nál 668, a szegedi szőrme-
árugyárban 550, a szegedi 
ecset- és seprűgyárban 747, 
a rostkikészítőnél pedig 403 
dolgozót érintett. 

A mezőgazdasági üze-
mekben, állami gazdaságok-
ban a munkaidő csökkenté-
se a régihez viszonyítva 
történt. A vásárhelyi állami _ _ 
gazdaságban a korábbi napi valamivel töblT mint 4 ezer 

tér át a heti 44 órás mun-
kahétre. Köztük a már rész-
legesen áttért szegedi ru-
hagyárban újabb 735 dolgo-
zót érint, a falemezgyárban 
939, a Tisza Bútoripari Vál-
lalat csongrádi gyárában 
897, a DÉGÁZ-nál 580, a 
DÉMÁSZ-nál 941, a Láda-
ipari Vállalat szegedi gyárá-
ban 381, a hídépítőknél 259, 
az ÁFOR gáztöltő telepén 
92, a szegedi paprikafeldol-
gozóban 1340, a gabonafel-
vásárlónál 1020, a Szegedi 
Konzervgyárban 1887, az 
ingatlankezelőnél 498, a 
szegedi textilművekben 
3795, a KEVIÉP-nél 383, a 

szegedi gyufagyárban .97, a 
dorozsmai gépjavítónál 1785, 
a szegedi kéziszerszámgyár-
ban 385, a szentesi baromfi-

ipari vállalatnál 540, a sze-
gedi közlekedési vállalatnál 
127, a vásárhelyi majolika-
gyárban 232, a megyei ve-
gyesipari szolgáltatónál 620, 
a férfi és a női divatszabó 
vállalatnál 176, az egész-
ségügyi berendezések makói 
gyárában 304 dolgozót érint 
az ú j év kezdetén a rövidebb 
munkaidő. 

A felsőbb szervek jóvá-
hagyták már a Kenderfonó 
és Szövőipari Vállalat szá-
mára is a munkaidő csök-
kentését 1969 áprilisától, s ez 

A párizsi Vietnam-tárgya- és a saigoni megbízottak 
lások jellege, sajnos, nem között. Az alelnökhöz kér-
változik: Saigon szorgosan dést intéztek, vajon vélemé-
szabotál, Washington pedig nye szerint Clifford-nak is 
úgy tesz, mintha ez nem tet- részt kellene-e venni a pá-
szene neki. Pham Dang Lam, rizsi tanácskozásokon, amire 
a saigoni delegáció vezetője azt válaszolta, hogy erre 
az AFP francia hírügynök- „nincs szükség", 
ségnek kijelentette: továbbra ggy AFP-kommentár sze-
sem hajlandó elismerni r j n t a dél-vietnami kormány 
egyenrangú tárgyalófélnek a küldötteinek aggodalmai kö-
DNFF-et. így a saigoni re- z ö t t első helyen áll az a fé-
zsim embere az egész elő- lelem, hogy Washington és 
készítő tanácskozás elvi Hanoi között tisztán katonai 
alapjait vonj a kétségbe, és jellegű közvetlen megállapo-
ezzel veszélyezteti a további d 4 s jöhet létre, s ezt a fé-
megbeszélések sikerét. leimet csak fokozták Clif-

Harriman nagykövet, a ford vasárnapi kijelentései, 
vietnami tárgyalásokon részt Clifford ugyan legutóbbi be-
vevő amerikai küldöttség szédében kirohant a saigoni 
vezetője és helyettese, Cyrus magatartás ellen, Washing-
Vance kedd délelőtt egy és ton tétlensége azonban to-
háromnegyed órás megbeszé- vábbi tápot ad azoknak a 
lést folytatott Ky alelnökkel véleményeknek, amelyek 
és Pham Dang Lam-maL A szerint Amerikának nagyon-
látogatás után Harriman ki- is jól jön a saigoni időhúzás 
jelentette, hogy „nagyszerű és ez így ls megy majd az 
beszélgetést" folytattak az új elnök beiktatásáig — ha 
„egységes front" kialakítása nem tovább . . . 
céljából. Dél-Vietnamban ugyanak-

Ky alelnök a maga részé- kor a szabadságharcosok a 
ről hangoztatta, hogy a meg- hétfőről keddre virradó éj-
beszélésen semmiféle nézet- szaka három amerikai állás-
eltérés sem mutatkozott, s ra, köztük egy repülőtérre 
hozzátette, nem érti, hogy zúdítottak tüzérségi lövedé-
Clifford amerikai hadügy- keket, miközben az ameri-
miniszter miért tett olyan kaiak folytatták a partizá-
értelmű célzásokat, mintha nok feltételezett utánpótlási 
nézeteltérések mutatkozná- vonalainak szőnyegbombázá-
nak Párizsban az amerikai s á t 

10—12 órás munkaidőt 
csökkentették napi 8 órára, 

1969. január elsejétől 
kezdve 29 szegedi és megyei 
vállalat, gyár és gyáregység 

u f s i a k a s z b a n 
! u r b a n i i 
Településfejlesztési terv készül 

Az Építésügyi és Városfej-
lesztési Minisztérium kedden 
sajtótájékoztatót rendezett a 
településfejlesztés és a város-
rendezés aktuális feladatai-
ról. 

Pongrácz Pál, a miniszté-
rium településfejlesztési fő-
osztályának vezetője beszá-
molt a tanácsok településfej-
lesztési feladatairól. Elöljá-
róban elmondotta, hogy a 
mezőgazdaság szocialista 
nagyüzemeinek megszilárdu-
lásával és az ú j nagy ipari 
települések létrehozásával, 
továbbá a gazdaságirányítás 
reformjával, a vezetés de-
centralizálásával megkezdő-
dött a hazai urbanizáció ú j 
szakasza, amelyben már a 
korábbinál körültekintőbb 
munkával kell összehangolni 
a településfejlesztési és vá-
rosrendezési munkákat. Az 
ú j gazdaságirányítási rend-
szer számos intézkedése — 
mint például a beruházá-
sok telepítését befolyásoló 
gazdasági ösztönzők, a kom-
munális adó, a területfel-
használási díj — felesleges-
sé teszi jó néhány adminiszt-
ratív eszközt, de ugyanakkor 
számos ú j intézkedésre is 
szükség van. A tanácsok 
ugyanis már nem egy köz-
ponti településfejlesztési el-
képzelés végrehajtói, hanem 
önálló iráryítói közigazgatá-
si területük fejlesztésének, 
érvényesíthetik tehát a köz-

ros és község rendelkezik Szilágyi Lajos építésügyi és 
már valamilyen általános városfejlesztési miniszterhe-
rendezési tervvel. A helyi lyettes a sajtó képviselőinek 

munkást érint. A szegedi 
AKÖV május elsejétől rövi-
díti a munkaidőt, amely a 
második negyedévtől 425 
dolgozót, majd az év végéig 
fokozatosan 1025 dolgozót 

érint valamilyen formában 
és időben. Az erdőgazdaság-
ban is mérséklik az eddigi 
munkaidőt heti 48 órára, 
mivel ott régebben napon-
ta 10—12 órát dolgoztak. 

Az idei esztendő végére 
már közel 25 ezer ember 
dolgozott a rövidített mun-
kaidőben, s a jövő év ele-
jétől kezdve újabb 25 ezer 
munkás élvezheti államunk-
nak ezt a gondoskodását és 
fordíthat több időt pihe-
nésre, művelődésre Szege-
den, Csongrád megyében. 

T e l e f o t o — A P — MTI — K S 

Megérkezett Párizsba a DNFF küldöttségének vezetője, 
Traon Buu Kiem, a DNFF Központi Bizottsága elnök-
ségi tagja. Képünkön: Kiem (jobbról) a Le Bourget-i 
repülőtéren, mellette Nguyen Thi Binh asszony, a DNFF-

küldöttség helyettes vezetője 

fejlesztési elképzeléseket te-
hát rögzítették, de hiányza-
nak a nagyobb területek, a 
járások vagy a megyék te-
lepüléshálózatának komplex 
rendezési tervei, amelyek fi-
gyelembe veszik a közsé-
gek és városok fejlesztésé-
nek egymásra hatását is. Az 
Építésügyi és Városfejlesztési 
Minisztérium számos intéz-
kedéssel segítette a rendezési 
tervek elkészítését és ezek-
nek összehangolását az or-
szágos területfejlesztési cé-
lokkal. Többek között kibő-
vítette a területrendezési ter-
vek elkészítésére jogosult 
tervező intézetek körét és 
területi városrendezési terv-
tanácsok felállításával gon-
doskodott a fejleszési tervek 
kidolgozásának szakmai ta-
nácsadásáról és az ellenőr-
zésről is. 

A jövő évben terjesztik a 
kormány elé az országos te-
lepüléshálózati kerettervet, 
amely az összes település 
fejlesztésének legfontosabb 
céljait, a falvaknak és váro-
soknak egymás közötti' funk-
cionális kapcsolatait rögzíti. 
A részletes város- és község-
rendezési tervek kidolgozását 
számos újabb tervezési sza-
bályzat és irányelv kiadásá-
val segíti a minisztérium, s a 
jövő év közepén kerül sor az 

többek között elmondotta, 
hogy a beruházások területén 
mutatkozó keresleti és kíná-
lati feszültség csökkentésére 
a jövő évben az ágazatok 
által javasolt 54 helyett 12 
egyedi nagyberuházás jóvá-
hagyásával számolnak. Az 
MSZMP Központi Bizottsága 
határozatának megfelelően a 
minisztérium vezetői meg-
kezdték annak a javaslatnak 
a kidolgozását, amely sze-
rint az állami építőipar la-
kásépítési kapacitásának 
egyenletesebb növelése és 
kihasználása érdekében 1969-
ben és 1970-ben a korábban 
előirányzottnál több lakás 
építésére kerül sor. 

ponti célokkal összhangban átdolgozott országos építés-
álló helyi kezdeményezése-
ket. 

Csaknem valamennyi vá-

ügyi szabályzat megjelenésé-
re is. 

A tájékoztató értekezleten 

T o d o r Z s í i v k o i v 

M o s z k v á b a n 

Kedden baráti látogatásra Politikai Bizottságának tag-
Moszkvába érkezett Todor ja, a Központi Bizottság tit-
Zsivkov, a BKP Központi kára. 
Bizottságának első titkára, A vnukovói repülőtéren a 
Bulgária minisztertanácsá- bolgár párt- és állami veze-
nak elnöke, továbbá Zsivko tőket Leonyid Brezsnyev, 
Zsivkov, a BKP Politikai Alekszej Koszigin, Konsztan-
Bizottságának tagja, a mi- tyin Katusev és több más 
niszterelnök első helyettese hivatalos személyiség fo-
és Sztanko Todorov, a BKP gadta. 

idei mériege 
Kedden a MÉM-ben a me- befolyásolta a tárca felügye- Az aszályos időjárás elle-

gyei tanácsok vb elnökhe- lete alá tartozó ágazatok né re búzából — mint isme-
lyetteseinek és mezőgazda- fejlődését. A termelés anya- retes holdanként 14 5 mázsás 
sági osztályvezetőinek érte- gi-műszaki színvonalának ja- termést takarítottak és az 
kezletén az idei év eredmé- vulása nagymértékben ellen- importtal kiegészítve kedve-
nyeit értékelték. Dr. Dimény súlyozta az aszályos időjárás zően alakult a taknrmány-
Imre mezőgazdasági és élei- kedvezőtlen hatását. Bevál- helyzet is. A csapadékhiány 
mezésugyi miniszter megnyi- totta a hozzáfűzött reménye- miatt azonban nem termett 
tójában rámutatott: a gaz- ket a vállalati önállóság, va- elegendő étkezési burgonya 
daságirányítas u j rendszeré- lamint a termékforgalom ezért 100 ezer tonnás be 
nek bevezetése kedvezően többcsatornás módszere is. hozatal kell a szükséglett 

Kazareczki Kálmán mi- fedezéséhez. Az idei esztenr' 
mszterhelyettes előadásában almából jó közepes term-
eimondotta, hogy a mező- hozott, szőlőből a 24 mázsi . 
gazdaság bruttó termelési holdankénti szüreti-erec' 
értéke idén 1—2 százalékkal mény a vártnál 150 eze 
meghaladja az elmúlt évit. hektoliterrel több bortermés-
A növénytermelésben mutat- sel járt. Ugyanakkor az 
kozó kisebb lemaradást meg- aszály miatt a zöldségféléi-
felelően ellensúlyozta az ál- -felvásárlásánál 160—18t) 
lattenyésztés termelésének ezer tonnás lemaradás mu-
növekedése. Az élelmiszer- tatkozik. 
ipar a tavalyinál 7—8 szá- A z ÓI 'attenyésztés terüle-

1 n r ° b b t e r - ^ m a r h í b ö f n y a z k » 
melési ér teket Az erdészet zottnál körülbelül 130 ezer-
3,5 százalékkal, az elsődleges rel többet vásároltak fel. A 
faipar pedig 11 százalékkal vágósertés-felvásárlás a z elö-
javította az elmúlt évihez í i r T 1 e s f e ' e ! 5 vojt, 
. , , , . , az átlegsulynovekedése ré-
képest termelesi eredmé- v é n nzonban 40 ezer tonnás 
nyeit túlteljesítés várható. 

* 


